
Spisning kl. 18.00 

Menu: 

 

Artium, Blåhøj Skole og Dalgasskolen 

Referat fra skolebestyrelsesmødet tirsdag den 11.06.2024 kl. 19.00 
Mødet blev afholdt på Dalgasskolen. 

 

  

- medlemmer:  Tanja, Louisa, Kenneth, Rikke, Morten, Diana, Susanne, Brian 

- suppl.: Peter,  

- personale: Jeanette, Tonny, Rie 

- ledelse: Helene, Susanne.  

- elever: Cecilie 6.a, Lærke 6.b Dalgas, Cecilie Munk 9.h, Edina 7.d Artium,   

                           Henrietta 6.x Blåhøj     

- besøgende:         Frej fra SSP 

- Afbud: Susanne, Cecilie Munk 

Forældreinformation: Helene 

 

 

Pkt. 1 

Kl. 18-19 

Fælles goddag og farvel (de nye er inviteret). 

Spisning. Præsentation. 

 

 

Pkt. 2 Nyt fra eleverne: 

Dalgasskolen: På Knudemødet har der været evaluering af legepatruljen. Der har 

været skemafri uge på skolen med temaet ”Superhelte”. Eleverne har været inddelt i 

grupper på tværs af årgangene, det var en god uge. Der er afslutning for legepatruljen 

og Knuden den 26. juni 2024. 

  

Blåhøj: Emneuge ”Blåby”. En lille by, hvor eleverne fik arbejde. Forældrene kom 

torsdag aften og så, hvad eleverne havde lavet. Eleverne fik løn ”25 kr.” på et lønkort, 

som kunne indløses torsdag aften. Eleverne kan godt mærke, at skolen er ved at lukke 

ned. 6. klasserne har ikke så meget egentid sidste skoledag, som de plejer at have.  

 

Artium: Der har også været emneuge på Artium, hvor de har arbejdet på de forskellige 

årgange. Der har været forskellige emner bl.a.: trafik, projektuge, 7. årgang har været 

på besøg på rådhuset i Ikast, 5. årgang har været af sted på lejrtur. Der er i flere klasser 

planlagt ture inden sommerferien. Der har været afholdt bevægedag for hele skolen - 

8. årgang havde planlagt dagen. 5. årgang har planlagt 5kampsdag i morgen for 

mellemtrinnet. 9. årgang er i gang med deres prøver.  

 

Tak til eleverne for deres indsats i skolebestyrelsen i dette skoleår.  

 

 

Pkt. 3 

 

SSP – præsentation ved Frej 

Slides vedhæftes referatet. 

Frej vil gerne, at skolebestyrelsen er med til at udbrede den gode fortælling om de 

opsøgende medarbejdere.  

Forslag om, at SSP også selv går ud og fortæller den gode fortælling om det, der går 

godt, så det ikke kun er de dårlige situationer, som man hører om.  
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Pkt. 4 Nyt fra ledelsen – bilag sendes mandag den 10. juni: 

- Herunder skoleårets planlægning, skema mv.  

De mange penslers march: Planlagt til efter ferien - Fælles march, der involverer alle 

elever fra Artium og Dalgas til byggemur ved ”det grønne plus” Eleverne maler på 

væggen og kunstnere ”binder” efterfølgende de malede flader sammen. Krav til dagen: 

gammelt tøj på. Eleverne skal male på mange måder. 

 

- Skærmbrug: Handleplan skal udarbejdes. Viden om, hvad en skærm gør ved os, 

hvad betyder det for den sociale og kognitive udvikling. Der kommer penge fra 

regeringen til analoge materialer. Kan der lægges filtre på pc’erne, så der er sider, 

som børnene ikke kan tilgå? 

- Der etableres cykelstier i 2025, fodgængerovergang er lovet her i 2024.  

- Deltagelse i ansættelsessamtaler på Artium, Diana deltager fra skolebestyrelsen. 

- Der er ønske om, at sætte to multibaner op til venstre for skolen, der er kommet 

indsigelser, så nu skal det afgøres politisk. Artium har fået flere klager omkring 

larm fra skolens område – skolen er nødt til at bruge de udendørsarealer, som der 

er på en centralt placeret skole. 

- Godt konstruktivt forældremøde på kommende 1. årgang på Dalgasskolen. 

- Liste sendt til Blåhøj Friskole angående materialer, som bliver på skolen.  

- Der er afslutning på Blåhøj Skole den 28. juni 2024. 

- Der er få ansatte på Blåhøj Skole, som ikke har fået job endnu. De har jobgaranti 

til årets udgang. De vil arbejde på Dalgasskolen indtil den 1. januar 2025, hvis 

ikke de får job. 

- I forhold til renovering af Dalgasskolen, så kommer der noget i år og noget næste 

skoleår. Dette kan evt. komme på som et punkt på næste møde, hvor vi kan 

invitere Jonas til at komme og fortælle om det.  

 

 

 

Pkt. 5 Nyt fra formanden: 

Skolebestyrelsen var i Brande Bladet i forrige uge angående bekymringsbrev 

vedrørende trafikveje. Morten er også blevet ringet op af Danmarks radio angående et 

interview omkring besparelser på folkeskoleområdet. 

 

Morten takker af for 10 års spændende samarbejde i skolebestyrelsen. Der har været 

meget at lave, og mange spændende diskussioner om alt fra regler for skærmbrug, 

sikre skoleveje til overvejelser om, hvordan man skal forvalte besparelser uden, det 

går ud over kvaliteten af undervisningen. Det har særligt været en spændende proces 

omkring sammenlægningen af de to skolebestyrelser.  

 

Alt i alt har det været inspirerende og lærerigt at samarbejde med ledelsen, personalet, 

forældrerepræsentanter og ikke mindst elevrepræsentanterne. Morten slutter af med en 

opfordring til, at bestyrelsen fortsat deltager på forældremøder, og hele tiden arbejder 

på at være i dialog med forældrene.  

 

Susanne takker Morten for 10 års indsats i skolebestyrelsen.  
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Pkt. 6 Fra forældrevalgt bestyrelse: 

- Herunder referat af mødet den 29. maj 2024. 

 

- Skolebestyrelsesformandsmøde på Artium. Peter og Tanja deltog fra bestyrelsen. 

De fik en rundvisning på Artium, og var begejstrede for det de så. Det var de ikke 

vant til. Thomas Garsdal har ansat en trivselskonsulent i kommunen. Næste 

skoleår starter SOS – Sammen Om Skolen i forhold til trivsel og praksisfaglighed.  

- Godt netværk at have.  

 

Pkt. 7 Nyt fra personale på Skolerne: 

Dalgas: Uge 22 superhelte tema. Det var en rigtig god uge, børnene har været glade 

for ugen. De store har været super gode til, at tage sig af de små. Vejrguderne var ikke 

helt med os.  

Legepatruljen arrangerer en fodboldturnering for eleverne. De er selv dommere. Det 

fungerer godt.  

 

Blåhøj: Emneugen er evalueret. Eleverne synes, at de fik for lidt i løn, ellers synes de, 

at det havde været en god uge. To store arrangementer den 21. juni med 175 tilmeldt. 

Der vil være åbent på skolen en time og så to timer i hallen.  

Den 28. juni er sidste skoledag – der er koncert kl. 14.00 for børn, forældre og andre 

inviterede. Det er lukning af en skole og goddag til en friskole. Der er to elever fra 6. 

årgang, som holder tale. Susanne hjælper dem med talen. 

 

Artium: Skemaerne er færdige. Det er de også på Dalgasskolen. 

 

Pkt. 8 Høringssvar vedrørende skoledistrikter: Bilag er sendt ud. 

Nedlæggelse af Blåhøj Skole betyder nye skoledistrikter. Den fælles 

skolebestyrelse skal høres. De er blev bedt om at forholde sig til scenarie 5.  

Man kan ikke se ud fra forslaget, hvor mange der søger til Uhre Friskole eller Blåhøj 

Friskole. Det antal skal trække det samlede antal der figurerer. Når tallet i en klasse er 

under 22 i 0. klasse og under 24 i 1. - 6. klasse er det frie skolevalg jævnfør 

styrelsesvedtægten gældende.  

Skolebestyrelsen udarbejder et høringssvar, der taget udgangspunkt i 3-5 punkter, som 

vi gerne vil være opmærksomme omkring til de nye skoledistrikter.  

1. Sikker skolevej, hvilket indebærer – cykelsti, skolebusser, fodgængerovergang 

2. Det skal sikres, at der er to spor på hver skole, men der blev skabt et dilemma, 

da Artium blev placeret så tæt på Dalgasskolens skoledistrikt. 

3. Diversitet – mellem skole og stor skole. 

4. Det er forvirrende at tekst og billeder ikke stemmer overens i materialet– på et 

i ellers et stort stykke arbejde. 

5. Børnetallet går op og ned i skoledistrikterne – demografien udvikler sig. Det 

betyder ingen beslutninger er helt fremtidssikrede. 

6. Fordele og ulemper ved tildelingsmodellen. 

7. Ny skolestruktur – en helt anden opgave – skoledistrikterne skal vedtages og 

være på plads til 1. august 2024. 

8. Hvert år er der elever, som går til Uhre Friskole og fra næste skoleår til Blåhøj 

Friskole. De elever kommer fra de eksisterende distrikter. 
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Morten laver et udkast til høringssvar og sender rundt til resten af skolebestyrelsen. 

Han vil gerne have kommentarer fra resten af skolebestyrelsen. 

 

Pkt. 9 Trafikpolitik, bilag: 

Bilaget sendes ud med referatet. Trafikpolitikken godkendes og sættes på 

hjemmesiden.  

 

Pkt. 10 Blåhøj Skole afslutning 

Se under punkt 7 – orientering fra ledelsen og orientering fra medarbejde. 

 

Pkt. 11 Eventuelt: 

Debat om forældredeltagelse i arrangementer arrangeret af klasseforældreråd. 

Forældresammenkomster er især vigtige i overbygningen, hvor det er 

kommunikationen, der har brug for at blive styrket.  

Det kan være meget forskelligt fra klasse til klasse. God ide at genbesøge principper 

for klasseforældreråd. Hvordan faciliteres gode forældrefællesskaber?  

Tage det op i starten af det nye skoleår. Forældrene kommer, hvor eleverne skal vise 

noget eller optræde med noget.  

Spørge de andre skoler i kommunen om, hvad de gør i forhold til dette emne. 

Hvad er forældrerådets opgaver? Hvad er budskabet med forældrefællesskaber? 

Indhold i forældrefællesskaber – sund mad, skærmforbrug. Måske vil man hellere 

mødes omkring faglige indslag end sociale? 

 

 

 

 

 

 

Referatet godkendes: 

 


